

Legislative  
Assembly  
of Ontario



Assemblée  
législative  
de l'Ontario

---

Votes and Proceedings

No. 143

Procès-verbaux

N° 143

1<sup>st</sup> Session  
42<sup>nd</sup> Parliament

Wednesday  
February 19, 2020

1<sup>re</sup> session  
42<sup>e</sup> législature

Mercredi  
19 février 2020

---

**9:00 A.M.  
PRAYERS****9 H  
PRIÈRES**

The Speaker addressed the House:-

Le Président s'adresse à la Chambre :-

I beg to inform the House that, pursuant to Standing Order 74(b), the Member for Timmins (Mr. Bisson) has notified the Clerk of his intention to file notice of a reasoned amendment to the motion for Second Reading of Bill 171, An Act to enact the Building Transit Faster Act, 2020 and make related amendments to other Acts (Sessional Paper No. 435).

The Order for Second Reading of Bill 171 may therefore not be called today.

**ORDERS OF THE DAY**

Second Reading of Bill 161, An Act to enact the Legal Aid Services Act, 2019 and to make various amendments to other Acts dealing with the courts and other justice matters.

Debate arose and after some time the debate adjourned at 10:14 a.m.

**ORDRE DU JOUR**

Deuxième lecture du projet de loi 161, Loi visant à édicter la Loi de 2019 sur les services d'aide juridique et apportant diverses modifications à des lois traitant des tribunaux et d'autres questions relatives à la justice.

Il s'élève un débat et après quelque temps, à 10 h 14, le débat était ajourné.

The Deputy Speaker informed the House of the following changes in the Order of Precedence for Private Members' Public Business:-

Le Vice-Président a informé l'Assemblée des changements suivants dans l'ordre de priorité des affaires d'intérêt public émanant des députées et députés :-

On the ballot list draw of November 4, 2019:

Ms. Armstrong assumes Ballot Item number 31;  
Mr. Vanthof assumes Ballot Item number 39.

**10:15 A.M.****10 H 15**

The Speaker informed the House of the following changes in the Order of Precedence for Private Members' Public Business:-

Le Président a informé l'Assemblée des changements suivants dans l'ordre de priorité des affaires d'intérêt public émanant des députées et députés :-

On the ballot list draw of November 4, 2019:

Ms. Singh (Brampton Centre) assumes Ballot Item number 8;  
Ms. Lindo assumes Ballot Item number 35.

**QUESTION PERIOD****PÉRIODE DE QUESTIONS**

The Speaker informed the House of the following changes in the Order of Precedence for Private Members' Public Business:-

Le Président a informé l'Assemblée des changements suivants dans l'ordre de priorité des affaires d'intérêt public émanant des députées et députés :-

On the ballot list draw of November 4, 2019:

Mr. Miller (Hamilton East—Stoney Creek) assumes Ballot Item number 7;  
Ms. Fife assumes Ballot Item number 9.

The House recessed at 11:42 a.m.

À 11 h 42, l'Assemblée a suspendu la séance.

**3:00 P.M.**

**15 H**

**MOTIONS**

**MOTIONS**

With unanimous consent,

Avec le consentement unanime,

On motion by Mr. Calandra,

Sur la motion de M. Calandra,

Ordered, That the Member for Eglinton—Lawrence (Mrs. Martin) be added as a co-sponsor to Bill 168, An Act to combat antisemitism, standing in the name of Mr. Bouma.

**PETITIONS**

**PÉTITIONS**

The Long-Term Care Homes Act (Sessional Paper No. P-13) M<sup>me</sup> Gélinas.

Eating Disorders Awareness Week (Sessional Paper No. P-83) Ms. Andrew.

Autism (Sessional Paper No. P-87) Miss Taylor.

Highway of Heroes tree campaign (Sessional Paper No. P-110) Mr. Mantha.

Full-day kindergarten (Sessional Paper No. P-112) M<sup>me</sup> Gélinas.

Changes to education funding (Sessional Paper No. P-123) Ms. Stiles.

Cyclist protection (Sessional Paper No. P-127) Ms. Stiles.

Les accents de la langue française sur les documents et cartes émis par le gouvernement de l'Ontario (Document parlementaire n° P-174) M<sup>me</sup> Gélinas.

Residents Bill of Rights (Sessional Paper No. P-207) Ms. Fife and Mr. Mantha.

Northern Health Travel Grant (Sessional Paper No. P-209) Mr. Mantha.

Funding for public services (Sessional Paper No. P-210) Ms. Morrison.

**ORDERS OF THE DAY**

**ORDRE DU JOUR**

Second Reading of Bill 161, An Act to enact the Legal Aid Services Act, 2019 and to make various amendments to other Acts dealing with the courts and other justice matters.

Deuxième lecture du projet de loi 161, Loi visant à édicter la Loi de 2019 sur les services d'aide juridique et apportant diverses modifications à des lois traitant des tribunaux et d'autres questions relatives à la justice.

Debate resumed and after some time,

Le débat a repris et après quelque temps,

The Deputy Speaker informed the House,  
That the following document was tabled:-

Report entitled Tax Expenditures: Oversight, Growth and Distribution from the Financial Accountability Office of Ontario (Sessional Paper No. 436).

Le Vice-Président a informé l'Assemblée,  
Que le document suivant a été déposé :-

Rapport intitulé, Les dépenses fiscales : Surveillance, croissance et distribution du Bureau de la responsabilité financière de l'Ontario (Document parlementaire n° 436).

The Deputy Speaker informed the House of the following changes in the Order of Precedence for Private Members' Public Business:-

On the ballot list draw of November 4, 2019:

Ms. Horwath assumes Ballot Item number 9;  
Ms. Fife assumes Ballot Item number 52;  
Ms. Lindo assumes Ballot Item number 27;  
Mr. Arthur assumes Ballot Item number 35.

Le Vice-Président a informé l'Assemblée des changements suivants dans l'ordre de priorité des affaires d'intérêt public émanant des députées et députés :-

Debate resumed and after some time the House adjourned at 6:00 p.m.

Le débat a repris et après quelque temps, à 18 h, l'Assemblée a ajourné ses travaux.

le président

**TED ARNOTT**

Speaker

#### **RESPONSES TO PETITIONS**

Ontario dairy farmers (Sessional Paper No. P-104):  
(Tabled October 30, 2019) Ms. Monteith-Farrell.

Remembrance Day (Sessional Paper No. P-165):  
(Tabled October 30, 2019) Mr. Pang.

Regional transit (Sessional Paper No. P-166):  
(Tabled October 30, 2019) Mr. Pang.

#### **RÉPONSES AUX PÉTITIONS**